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Hierbij zend ik u het antwoord op de vragen van het lid Vergeer van uw Kamer inzake 
sportjournalistieke verslaggeving van voetbalwedstrijden op TV. 
 
De vragen werden mij toegezonden bij uw bovenaangehaalde brief met kenmerk 2040503610. 
 
 
 
De staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap, 
 
 
 
 
 
(mr. Medy C. van der Laan)  
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Antwoorden op de schriftelijke vragen van het lid Vergeer van de Tweede Kamer der Staten-Generaal 
aan de Staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap (ingezonden d.d. 22 november 2004, 
kenmerk 2040503610). 
 

1. Deelt u de mening dat het in dit artikel besproken eisenpakket, dat de Eredivisie CV stelt aan 
omroepen die het komende seizoen voetbal op TV willen brengen aangaande vorm en inhoud 
van de verslaglegging, de journalistieke vrijheid van de omroepen in gevaar brengt? Zo neen, 
waarom niet? 

 
Zoals u inmiddels bekend zal zijn heb ik de Kamer in mijn brief d.d. 30 november jl. (kenmerk 
MLB/JZ/2004/56.652) geïnformeerd over het voorlopig oordeel van het Commissariaat voor de Media 
over de verenigbaarheid van de tender met de Mediawet. Een onderdeel van die toets betrof de 
verenigbaarheid met de journalistieke vrijheid van omroepinstellingen. Garanties voor de 
journalistieke vrijheid van zowel de publieke als de commerciële omroep worden gegeven in de 
artikelen 48 en 71e van de Mediawet waarin is vastgelegd dat elke omroep zelf de vorm en inhoud van 
zijn programma bepaalt en daarvoor verantwoordelijk is. Deze artikelen beschermen de omroep niet 
alleen tegen beïnvloeding van de overheid maar ook tegen beïnvloeding van adverteerders, sponsors, 
producenten en verkopers van rechten. Naar het oordeel van het Commissariaat voor de Media grijpt 
het tenderdocument op verschillende plaatsen diep in in de vrijheid van de omroep. Het is aan de 
omroep om te waken voor contracten die ingrijpen in inhoud, vorm en plaats in het programmaschema 
omdat daarmee al snel strijd met de voornoemde artikelen van de Mediawet kan ontstaan. 

  
2. Deelt u de mening dat sportjournalistieke verslaggeving van voetbalwedstrijden van de KNVB 

een publiek belang dient? 
 
Er wordt veel naar sport op televisie gekeken (in het bijzonder naar voetbal) en sportuitzendingen 
hebben vaak hoge kijkcijfers. Sport, versterkt door uitzending op televisie, kan positieve 
maatschappelijk ontwikkelingen met zich meebrengen. Te denken valt aan een nationale identiteit, 
sociale cohesie, een samenbindend element of het Oranjegevoel. Sport op televisie kan tevens de band 
tussen groepen in de samenleving, onderling en met de topsport, versterken en de aandacht van de 
media voor sport kan een stimulans voor de actieve sportbeoefening betekenen. Ik deel daarom uw 
mening dat sportverslaggeving, onder meer van voetbalwedstrijden, een belangrijke maatschappelijke 
betekenis heeft en in die zin een publiek belang dient. 
  

3. Wilt u zich inzetten voor het publieke belang en uitspreken dat u het onwenselijk acht dat de 
Eredivisie CV bij het onderhandelen over rechten dusdanige eisen stelt aan de media, dat de 
vrijheid van sportjournalisten wordt ingeperkt door voorwaarden over het karakter van de 
verslaggeving? Zo neen, waarom niet? 

 
Zoals ik in mijn eerdergenoemde brief van 30 november jl. heb aangegeven, is het van belang om op te 
merken dat de tender een onderhandelingsdocument is. De uiteindelijke voorwaarden zullen worden 
vastgelegd in de contracten die de omroepen met de Eredivisie CV zullen sluiten over de verwerving van 
de betreffende rechten. In voornoemde brief heb ik daarom aangekondigd dat ik aan het 
Commissariaat voor de Media zal vragen de contracten die uiteindelijk zullen worden afgesloten te 
toetsen aan de Mediawet. 
 
 
 


